
Furesø Seniorråd 
 

Vedr. punkt 3 på ÆSU`s dagsorden den 27.11.24 

Beslutning: (ÆSU) Ryetbo Plejehjem - regulering og tilbagebetaling af tilskud 

 

Furesø Seniorråd har noteret, at man ikke mener, vi skal høres i sagen om Ryetbo Plejehjem og 
tilbagebetaling af tilskud. Det er vi ikke enige i.  

Seniorrådet har drøftet sagen og har følgende kommentarer: 

 

Forvaltningens indstilling om at kræve et større beløb tilbagebetalt må afvises. Af flere 
årsager:  

Ryetbo har i hele forløbet kommunikeret gennemsigtigt og åbent i fht. kommunen om hvordan 
de omtalte midler er blevet anvendt. 

År efter år har kommunen på eget initiativ udbetalt – og endda forhøjet – det udbetalte beløb. 

Der er uklarhed i forvaltningens kommunikation med Ryetbo. Således har Ryetbo skriftligt 
hvert år fået hele sin bevilling som èn samlet ramme, man kunne bruge og skulle holde. I 
denne ramme har også indgået det beløb, som man nu mener Ryetbo skal betale tilbage.   

Det hele er fremgået klart og transparant år efter år i de reviderede regnskaber, fremsendt til 
kommunen, uden at det har affødt hverken spørgsmål, kommentarer eller krav. 

Og endelig: De reviderede regnskaber er uden kommentarer blevet godkendt af Byrådet. Hvert 
år. 

Som Seniorrådet ser det, er der begået adskillige fejl fra kommunens side i hele dette uheldige 
forløb. 

 Ryetbo har ikke haft grund til at tro, at alt ikke var i orden og efter bogen.  

Anstændigvis bør dette tilbagebetalingsekrav trækkes tilbage. 

 

På vegne af Seniorrådet 

Judith Skriver 

Næstformand 


